
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 30.03.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag: 
 

«(a) Alternativ til punkt 2: 
 
Norge bør umiddelbart innføra EUs energieffektiviseringsdirektiv og kvite sertifikat. Våre eigne 
målsettingar og verkemidlar for energieffektivsering må skjerpast i tråd med Arnstadutvalget.  
 
(b) Tillegg til punkt 4 (endringa står i kursiv): 
 
Utvikling av nettariffar vil vere viktig for å realisere ny fornybar energiproduksjon. Norge bør delta i 
denne utviklinga og generelt med integreringa av kraftmarknadane. Norske styresmakter bør finne 
ei løysing for å sikre norsk innverknad i ACER. Det må takast omsyn til behova i den 
kraftkrevjande industrien.»   

 
Synnøve Solbakken (A) sette på vegner av A, Sp og KrF fram slik protokollmerknad: 
 

«Ei oppmoding: Nytta kraftforedlande industri i staden for kraftkrevjande industri.» 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1, 3 og 5 vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke med 12 røyster mot 3 røyster (SV, MDG, V) for Oen sitt 
forslag. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 vart vedteke med 13 røyster mot 2 røyster (SV, V) for Oen sitt forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune støttar nasjonal mål og verkemidlar for å realisere energieffektivisering. 

 
2. Det viktigaste verkemiddelet i kvotepliktig sektor er kvoter (ETS) og denne sektoren bør skjermast for 

ytterlegare krav og andre verkemidlar. 
 

3. I Norge er det stort potensial for reduksjon i klimagassutslepp og auke i fornybarandel i 
transportsektoren. Norge bør prioritere denne sektoren i implementering av fornybardirektivet. 
 

4. Utvikling av nettariffar vil vere viktig for å realisere ny fornybar energiproduksjon. Norge bør delta i 
denne utviklinga og generelt med integreringa av kraftmarknadane. Norske styresmakter bør finne ei 
løysing for å sikre norsk innverknad i ACER. 
 

5. Hordaland fylkeskommune støttar forslaga om endringar i systemet for opprinnelesesgarantiar, for å 
hindre at den fornybare delen av krafta vert seld to gongar.  

 
Protokollmerknad frå A, Sp og KrF 
Ei oppmoding: Nytta kraftforedlande industri i staden for kraftkrevjande industri. 
 


